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HRVATSKI JUDO SAVEZ 
 

 
IZVJEŠTAJ O RADU HJS 

Osvrt na rezultate i aktivnosti u 2018. godini1 
 
 
Usporeni napredak 
 
Velik broj vijesti objavljenih na mrežnim stranicama Hrvatskog juda saveza koja je i jedna od 
najposjećenijih stranica u Europi i nadalje svjedoči o velikom broju naših aktivnosti i kontinuitetu 
ostvarivanja značajnih sportskih rezultata. I nadalje možemo biti ponosni što su nam naši 
sportaši, treneri i klubovi i u 2018. godini pokazali da su svojim znanjima i izvedbama 
međunarodno konkurentni osobito kad je riječ o mlađim uzrastima. 
 
Ukupan broj osvojenih odličja na velikim natjecanjima kao jedan od najvažnijih pokazatelja 
uspješnosti u sportu, nešto je manji iako još uvijek respektabilan. Na kadetskoj i juniorskoj 
osobito europskoj sceni naše su djevojke ostvarile značajne rezultate. Uz brončanu medalju na 
kata prvenstvu, kraj godine ostvaren je i još jedan povijesni rezutat – JK Vinkovci u sastavu naših 
najboljih djevojaka u Europskoj ligi prvaka, osvojili su broncu.  Proteklo razdoblje koje smo 
analizirali pokazalo je da HJS na većim međunarodnim natjecanjima osvaja prosječno 60-70 
medalja s rekordom u 2016. godini od ostvarenih čak 90 medalja u svim uzrastima. U 2017. 
godini približili smo se tom rekordu s osvojenih 85 medalja, a u 2018. godini ostvareno je 
ukupno 77 medalja što svjedoči o kontinuitetu osvajanja značajnih rezultata, ali i o 
usporavanju u posljednje tri godine. Ovaj rezultat, godinu dana prije Olimpijskih igara, treba biti 
predmetom analize i rasprave. 
 
Uz rast ukupnog broja registriranih natjecatelja i nadalje možemo konstatirati slabiju 
rasprostranjenosti juda u nekim područjima Hrvatske što nam je kontinuirani nedostatak, uz 
stagnaciju broja klubova čiji se natjecatelji pojavljuju na seniorskim natjecanjima. S druge strane 
sve su brojnija školska natjecanja, pa smo po brojnosti natjecatelja na školskim natjecanjima, 
postali drugi sport u Hrvatskoj (iza rukometa). 
 
I nadalje smo izuzetno uspješni organizator velikih natjecanja (IJF Grand Prix u Zagrebu, Europski 
seniorski kup u Dubrovniku, Kadetski kup u Zagrebu) kao i priredbi u kojima je HJS tehnički 
organizator (Judo festival i znanstvena konferencija u Poreču) i koje značajno pridonose 
popularnosti juda u Hrvatskoj. Uz naše sportaše koji se često vraćaju kući s osvojenim 
medaljama, medijska prezentacija našeg sporta u svim je medijima (novine, TV, Internet i 
društvene mreže) u rastu. Iako financiranje više nije toliki ograničavajući faktor rasta, još uvijek 
su nedovoljna sredstva za specijalne namjene, a tajništvo HJS-a zbog obima redovitih aktivnosti 
nema mogućnosti intenzivinije pratiti moguće javne izvore, kao i samostalno popunjavati 
dokumentaciju za različite natječanje u koje bismo mogli uključiti judo ne samo kao olimpijski 

                                                 
1 Izvještaj je dopunjen korištenjem i citiranjem  izvještaja predsjednika komisija HJS-a:  
Slobodana Preradovića, Hrvoja Sertića, Slaviše Bradića, Ante Prgometa, Davora Marinića i Mirjane 
Bošnjak Kobaš. Korištene su i informacije Tajništva i glasnogovornika HJS-a, kao i drugi dostupni podaci. 
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sport nego i kao mogućnost inkluzije različitih ranjivih skupina društva kao što to već čine 
pojedini klubovi. 
 
Rastu hrvatskog juda pridnijeli su i naši stalni sponzori i partneri kao što je HEP d.d., OTP Banka 
d.d., Janaf d.d., Plava laguna d.d., HOK Osiguranje d.d. koji nam omogućuju da budžet HOO-a za 
redovne i razvojne programe nadopunimo vlastitim sredstvima i tako omogućimo našim 
natjecateljima prisustvovanje natjecanjima i pripremama koje im mogu donijeti napredak. 
 
 
 
Ostvareni - vrlo dobri sportski rezultati 
 
Kao što je uvodno navedeno u 2018. godini ostvareni su iznačajni rezultati u svim uzrastima. 
Prema uzrastima, osvojena su sljedeća odličja:  
 
KADETI: U 2018. godini kadeti su donijeli 15 medalja što je manje nego u 2017. godini,  a 
medalje su osvojile 3 kadetkinje i samo 1 kadet.  Na Europskom prvenstvu srebrne medalje su 
osvojile Ana Viktorija Puljiz i Lara Cvjetko, a uz to je Ana Viktorija Puljiz osvojila dvije medalje na 
Olimpijskim igrama mladih u Buenos Airesu i postala svjetska kadetska prvakinja pa je kao i 
druge naše judašice prije nje, proglašena najvećom nadom hrvatskog sporta (HOO nagrada 
Dražen Petrović). Iako se kadeti ne mogu smatrati 'stabilnom' uzrastom pa nije moguće očekivati 
rezultate iz godine u godinu, s obzirom na našu relativno malu bazu sportaša, izuzetno nam je 
važan kontinuirani 'priliv' mladih judašica i judaša kako bismo u juniorskom i kasnije seniorskom 
uzrastu imali što brojniju reprezentaciju.  
 
JUNIORI: U 2018. godini juniori su ukupno osvojili 19 medalja, i to pretežno juniorke, a rezultat 
je nešto bolji nego prethodne godine (16 medalja u 2017.).  Karla Prodan je bila srebrna na 
svjetskom juniorskom prvenstvu i to nakon osvjajanja bronce na Europskom prvenstvu dok je 
Ana Viktorija Poljiz osvojila srebro, pa se može zaključiti o nešto boljim juniorskim rezultatima 
nego u prethodnoj godini. 
 
SENIORI: U konkurenciji mlađih seninora ostali smo bez medalje u 2018. godini. Točno kao i 
prethodne godine, i u 2018. godini, osvojene su 33 medalje s međunarodnih natjecanja koja 
pratimo, međutim najznačajniji rezultat je ekipna bronca JK Vinkovci u Europskoj ligi prvaka, 
nismo uspjeli ponoviti seniorski uspjeh na Europskom seniorskom prvenstvu. Zbog nejednakih 
rezultata u muškoj i ženskoj konkurenciji, mješane ekipe nisu nam pogodna natjecateljska forma, 
pa i tu gubimo. No, naši kata natjecatelji napreduju kontinuirano pa su sestre Žunić osvojile 
brončanu medalju na Europskom kata prvenstvu.  
 
POSEBNI REZULTATI: Veterani su bili posebno uspješni i donijeli su 2 medalje sa Svjetskog i 2 
medalje s Europskog veteranskog prvenstva (R. Krnjeta, Lj. Stojić i J. Šančić). Na Europskim 
sveučilišnim igrama M. Franušić i L. Gobec osvojili su brončane medalje.  
 
Za navedene rezultate moramo zahvaliti klupskim trenerima kao i izbornicima i trenerima 
reprezentacije te predsjedniku STK prof.dr.sc. H. Sertiću; a u 2018. godini to su bili Dean Ilić, 
Vladimir Preradović, Tomislav Marijanović, Dragan Crnov, Hrvoje Petranović, Goran Strmotić, 
Miroslav Novković, Boško Rozga, Tomislav Marijanović, Josip Šančić, Mateo Semiz i Matija Frlić. 
Povodom ostvarenih rezultata, mogu se donijeti sljedeći zaključci: 
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 Nastavljaju se značajni rezultati u svim mlađim uzrastima, iako i nadalje s vrlo malim 
brojem muških natjecatelja, 

 Nastavljaju se vrlo dobri seniorski rezultati na europskim natjecanjima, ali bez većih 
medalja na najznačajnijim prvenstvima, 

 Nastavljaju se odlični rezultati u ekipnim natjecanjima, ali u 2018. godini to je bio 
izuzetan rezultat JK Vinkovci, 

 Nastavljaju se vrlo dobri rezultati u kata natjecanjima kao i posebnim kategorijama 
sportaša, 

 Nastavljamo s osvajanjem HOO nagrada za mlade sportaše Dražen Petrović. 
 
Sredstva HOO-a i vlastita sredstva pomogla su ostvarenju većeg broja planiranih natjecanja i 
priprema po pojedinim uzrastima; dio akcija nije realiziran zbog ozljeda ili bolesti natjecatelja. 
Potrebno je detaljnije analizirati zastoj u napretku postizanja seniorskih rezulatata te osobito u 
godini pred Olimpijske igre u Tokiju, ali i radi planiranja sljedećeg olimpijskog ciklusa. 
 
 
Edukacija i znanstveni rad 
 
Za postizanje vrhunskih sportskih rezultata natjecatelja u velikoj mjeri je zaslužan rad trenera. 
Edukacija trenera jedan od najvažnijih i kontinuiranih ciljeva HJS-a. koji je potrebno ostvariti i 
zbog uvjeta postojećeg (kao i vjerojatno novoga) Zakona o sportu. Kako smo konstatirali i 
prethodnih godina, taj se cilj počeo znatno brže ostvarivati suradnjom HJS-a i HOA-e, uz stalnu 
suradnju s Kineziološkim fakultetom iz Zagreba odnosno Studijskim centrom za izobrazbu 
trenera.  
 
Podizanje kvalitete rada trenera postiže se stalnim obrazovanjem i proširivanjem znanja, a to je i 
cilj redovitih godišnjih trenerskih seminara u organizaciji Kineziološkog fakulteta i predsjednika 
STK, prof.dr.sc. H. Sertića koji je u lipnju 2018. godine u okviru Judo festivala u Poreču uspješno 
održao 20. trenerski licencni seminar i seminar za Kyu i DAN ispitivače, s radnim naslovom 
„Poboljšanje rada u klubovima“. Predavači su osim prof. Sertića i doc.dr.sc. Ivana Segedija, bili i 
EJU eksperti: Jane Bridge-Charlot, Jean Pierre Gibert i Patrick Roux. Kad je riječ o trenerskim 
seminarima postavlja se pitanje koliko su oni dostatan izvor novih znanja za trenere naših 
vrhunskih sportaša, što je također jedan od predmeta za raspravu. 
 
Broj i kvaliteta svih kata aktivnosti pod vodstvom S. Bradića raste, pa se Komisija tijekom 2018. 
godine bavila organizacijom kata seminara, kata natjecanja i edukacijom. Tijekom 2018. godine 
održana su polaganja za DAN pojaseve kao i četiri edukacijska seminara (Vinkovci, Rijeka, Poreč, 
Selce). Zadržan je pa čak i pojačan interes za polaganje za DAN pojaseve pa su čak 63 kandidata 
položiila majstorski ispit za I. DAN., dok je 14 kandidata položilo za više DAN pojaseve. U 
redovitom izvješću predložen je i niz mjera za poboljšanje, od usvajanja predloženog Pravilnika 
za kata natjecanja HJS-a i promociju sudjelovanja na kata natjecanjima u zemlji do pojedinih 
specifičnih mjera (ciljani seminari prema uzrastu i razini znanja, osposobljavanje stručnih osoba, 
natjecanja za mlađe uzraste i sli). 
 
U 2018. godini, godišnji sudački seminar održan je u Dubrovniku u prosincu. Na seminaru je u 
organizaciji D. Marinića, sudačku licencu za 2019. godinu steklo je 54 sudaca i kandidata što je 
nešto manji broj od prethodne godine (62), a bilo je nešto manje kandidata za suce pripravnike 
(8 kandidata) dok su četiri suca polagala za višu kategoriju. Na seminaru je sudjelovalo 17 
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kandidatkinja i sutkinja je je što daje visoki udio sudaca u sudačkoj organizaciji i time čini 
doprinos sudjelovanju žena u judu.  Kandidati su na seminaru upoznati sa detaljnim tumačenjem 
pravila suđenja koja će se primijenjivati u olimpijskom ciklusu koji završava na OI u Tokiju 2020. 
 
HJS, kao i u prethodnoj godini, ima 6 aktivnih IJF sudaca, a od toga su 50% žene.  U svom izvješću 
Rukovoditelj suđenja Davor Marinić navodi kako je zacrtani plan osmasovljenja postignut sa 
stalnim podizanjem kvalitete. Istodobno ukazuje na veliki problem delegiranja sudaca i 
neujednačenih kriterija na nacionalnim natjecanjima (održavanje PH za dva uzrasta i broj sudaca 
po borilištvu). Obvezao se izraditi i predložiti konkretne mjere kako bi se pojačao rad sa sucima iz 
B grupe. Boris Pavić zahvalio se na svim funkcijama koje je obnašao kao sudac i član Sudačke 
komisije, pa je na njegovo mjesto izabrana IJF A sutkinja Klara Mitrović. 
 
HJS unutar edukativnih aktivnosti, potiče znanstveni rad koji najčešće provode kolege s 
Kineziološkog fakulteta u Zagrebu odnosno STK. U 2018. je u suradnji s KIF-om i EJU održana  
četvrta znanstveno-stručna konferencija o judu pod nazivom “Primjenjiva istraživanja u judu” s 
temeljnim ciljem povezivanja znanosti i prakse u judu kao i stvaranja međunarodne mreže 
istraživača.  Izdan je Zbornik radova, izloženo je 20-tak radova te su bili prisutni znanstvenici i 
stručnjaci juda iz 10tak zemalja dok su radovi predstavljeni u okviru tri sekcije. Kako je 
konferencija održana u sklopu Judo festivala u Poreču, iskorištena je prilika kako bi se 
znanstvena i stručna istraživanja što više približila trenerima i sportašima. Zbog toga su bila 
važna i tzv. ‘praktična’ izlaganja na strunjači i tu su predavači bili- Georg Butankis, Slaviša Bradić I 
Marko Cetinić. 
 
Moguće je izvesti sljedeće zaključke: 

 Edukacija trenera i sudaca je važan zadatak HJS-a, a aktivnosti su kontinuirane iz godine 
u godinu pa je potrebno procijeniti jesu li sve navedene aktivnosti dovoljne za različite 
razine I odgovornosti pojedinih trenera, 

 Redovito se održavaju trenerski licencni i sudački seminari – broj trenera I sudaca raste, 
sa znatnim udjelom žena kad je riječ o sucima, 

 Intenziviraju se sve kata aktivnosti – od one natjecateljske do edukacijske, 
 Kroz organizaciju konferencija potiče se znanstveni rad u judu i osobito povezivanje 

znanosti i struke koju valja i u buduće što više osnažiti, a u znanstvenom radu postići još 
veću izvrsnost. 

 
 
Sportska baza: klubovi i natjecatelji 
 
U 2018. godini na svih šest pojedinačnih prvenstava RH ukupno je nastupilo je 1.127 (768 judaša 
i 359 judašica) što govori o stagnaciji broja natjecatelja prema izvješću Rukovoditelja natjecanja, 
Slobodana Preradovića. Odnos prmuških i ženskih natjecatelja na svim prvenstvima je 69% 
muških i 31% ženskih natjecatelja, što govori o stagnaciji ovoga odnosa koji je relativno 
nepovoljan pa je potrebno razmotriti sve akcije kojima bi se taj omjer ublažio. Prethodna 
istraživanja su pokazala da se judo još uvijek percipira kao 'muški' sport pa je potrebno pronaći 
argmente kojima se može privući i zadržati ženska populacija u judu. Uz stagnaciju broja 
natjecatelja na našim seniorskim prvenstvima, raste broj natjecatelja i klubova u uzrastu dječaka 
i djevojčica (12 novih klubova) što govori da velik broj klubova nastupa na nacionalnim 
prvenstvima samo s najmlađom uzrasnom skupinom, a da se „seniorski judo prakticira u sve 
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manjem broju klubova“ što je potrebno dodatno analizirati i pronaći moguće načine poticanja 
natjecatelja i klubova na pojavljivanje i na prvenstvima viših dobnih uzrasta. 
 
Naš konstantan jest i problem povećavanja baze sportaša s kojim se još uvijek nismo suočili na 
pravi način zbog nemogućnosti HJS kao saveza da djeluje istodobnp na mnogim područjima. 
Stoga već godinama S. Preradović u svojim godišnjim izvješćima naglašava veliki broj 
gradova/sredina u Hrvatskoj u kojima nema niti jednog judo kluba. Rasprostranjenost juda u 
Hrvatskoj svakako je jedan od važnih ograničavajućih faktora razvoja.  
 
U 2018. godini ukupno je 27 natjecatelja koristilo razvojne programe HOO-a, slično kao i u 2017. 
godini (4 korisnika Olimpijskog programa, 16 judoka u Programu 3,, 4 u Programu 2. i 3 korisnika 
u Programu 1. dok su 4 trenera bila u programu sufinanciranja HOO-a (3 trenera u kategoriji 
kvalitetnih trenera i 1 u kategoriji trenera mlađih dobnih skupina). Time se nastavlja niz 
izuzetnog korištenja razvojnih programa što govori o uspjehu naših mladih sportaša čime se 
izdvajamo u odnosu na mnoge druge sportove. 
 
I nadalje možemo izvući zaključak o relativno maloj bazi judaša u Hrvatskoj koji počinje 
predstavljati problem u smislu ostvarivanja kontinuirano dobrih rezultata. Riječ je o dugoročnom 
problemu na čijem ublažavanju treba kontinuirano i sustavno raditi, a što jpš dosada nije 
započeto. Problem se u većoj mjeri svodi na dostupnu infrastrukturu kao i raspoloživi stručni 
kadar.  Zbog još uvijek velikog broja gradova i čitavih regija u kojima ne djeluje niti jedan judo 
klub potrebna je suradnja lokalne sportske zajednice, gradskih i/ili općinskih poglavarstava i 
Hrvatskog judo saveza. Kao i prošle godine mogu konstatirati kako HJS neće moći samostalno 
djelovati na ovome području -  bez zajedničkog rada, neće biti većih pomaka. 
 
Zaključci: 

 Nema značajnijih pomaka u broju natjecatelja u seniorskom uzrastu i broju klubova pa je 
to dugoročan ograničavajući činitelj rasta hrvatskog juda, 

 Broj natjecatelja u razvojnim programima i nadalje je velik što zajedno s postignutim 
rezultatima govori o velikoj natjecateljskoj kvaliteti, osobito u mlađim uzrastima, 

 Udio ženske populacije stagnira i nedovoljne su promotivne aktivnosti privlačenja ženske 
populacije u judo – nedostaju izvori financiranja za uspostavu razvojnog projekta na ovu 
temu, a i moguće uspostave Komisije za ravnopravnost spolova. 

 
 
Kontinuitet u organizaciji velikih natjecanja 
 
Kao i prethodnih godina i 2018. godinu svakako su obilježile i priredbe međunarodne važnosti. 
Potrebno je uvijek istaknuti da su međunarodna događanja važna s jedne strane jer omogućuju 
sportašima važno natjecanje i stjecanje iskustva u zemlji, a s druge strane, znatno pridonose 
jačanju popularnosti juda i privlačenju sponzora koji se putem medija dodatno promoviraju. 
 
U 2018. godini bila su organizirana sljedeća natjecanja: 
 

 Europski kadetski kup u Zagrebu: Naš tradicionalni EJU Europski kadetski kup u Zagrebu 
slično kao i prethodne godine okupio je 788 natjecatelja iz 37 zemalja; natjecanje se i 
ovaj puta održalo u Sutinskim vrelima jer bi produljenje natjecanja ili mijenjanje dvorane 
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izazvalo organizacijske probleme. No, izuzetno raduje što je naš kadetski kup i nadalje od 
strane EJU-a evaluiran među tri najbolja kadetska kupa u Europi (u 2018. bio je 1. na EJU 
rang listi).   

 
 Grand Prix u Zagrebu: Najveći međunarodni događaj za nas svjetskog seniorskog 

natjecanja u programu World Tour-a IJF-a  koje je održano po šesti puta u Hrvatskoj, 
krajem srpnja u Zagrebu. Sudjelovalo je 513 natjecatelja iz 78 zemalja svijeta što je 
rekordan broj natjecatelja i zemalja. U organizaciji Međunarodne judo federacije održan 
je i sudački seminar za suce – kandidate za suđenje na OI u Tokiju. Program je 
obuhvaćao i trening kamp za najmlađe. 
 

 Europski seniorski kup u Dubrovniku: 2017. godine kup je po četvrti puta i okupio je 
natjecatelje iz 21 zemlje.. Uz odličnu organizaciju te privlačnost i popularnost 
Dubrovnika kao turističke destinacije, ovo seniorsko natjecanje za mnoge zemlje ulazi u 
program seniorskih natjecanja. 
 

 Judo Festival u Poreču: I u 2018. godini Judo festival u Poreču upotpunio je organizaciju 
velikih međunarodnih judo priredbi i okupio oko 1000 judaša, trenera, sportskih 
djelatnika u judu, istraživača. Suradnja s EJU je uspješna pa se kroz desetak dana u 
Poreču održalo više priredbi (OTC kamp i kampovi za U15, Judo i obitelj aktivnosti, 
znanstvena konferencija, ženski 'judo network').  
 

Svim navedenim natjecanjima i događanjima, uz svoje sportske rezultate, Hrvatska postaje važna 
'judo destinacija', a time privlačna i medijima i potencijalnim sponzorima, pa u budućnosti taj 
potencijal treba samo još više promocijski iskoristiti. 
 
Uz međunarodna događanja organizacija nacionalnih prvenstava je važno područje djelovanja 
HJS-a, a za koje je sva manje zainteresiranih sredina pa su redoviti tehnički organizatori – 
Zagrebački judo savez  Judo savez Splitsko-dalmatinske županije. Uz navedena dva organizatora 
bilo bi uputno da se barem još jedna sredina iskristalizira kao dobar potencijalni organizator 
nacionalnih prvenstava. Ostaje otvoreno pitanje organizacije dvostrukih prvenstava koja su 
financijski povoljnija za organizatora, ali zbog potrebe prostora (4-5 tatamija) rijetki organizatori 
ih mogu osigurati. 
 
Već devetu godinu zaredom natjecatelji se prijavljuju elektronskim putem i to je već dobro 
uhodani proces. Elektronski žrijeb je prisutan na svim natjecanjima PH kao i CARE sustav za 
snimanje svake borbe kao pomoć u radu sudaca. Dosadašnje natjecateljske knjižice su povučene, 
a nove elektronske nisu napravljenje pa je problem dolazak na vagu bez dokumenta. Na web 
stranici HJS-a potrebno je objaviti nekoliko pravilnika. 
 
 
Zaključci: 

 Kontinuirani je rad i napor HJS-a usmjeren na organizaciju velikih međunarodnih 
natjecanja i priredbi – osobit doprinos organizacije natjecanja i postizanja odličnih 
rezultata privukao je sponzore i osigurao znatno veću prepoznatljivost juda među 
olimpijskim sportovima 

 Posebne manifestacije kao što je Judo Festival u Poreču izuzetno povoljno promiču sve 
vrijednosti našeg sporta i medijski su privlačne 
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 Organizacija nacionalnih prvenstava vrlo je kvalitetna, ali je uočen niz problema (Izvješće 
– S. Preradović) vezan uz rasprostranjenost juda, organizaciju natjecanja generalno kao i 
različitih problema o kojima je potrebmo provesti raspravu i početi ih riješavati. 

 
 
Posebni projekti i mediji 
 
Jedan od važnih srednjoročnih ciljeva i područja djelovanja HJS-a odnosi se na posebne projekte 
kojima se realiziraju ciljevi vezani uz omasovljenje i popularizaciju našeg sporta. 
 
Projekt Hrvatskog judo saveza, “Judo u školama“ koji je započeo prije više godina I nakon  
lokalnih inicijativa prerastao je 2013. godine u nacionalni projekt. Nakon MZO, danas ovaj 
projekt podržava SDUŠ podržava ovaj projekt, iako u iznosu koji nije dovoljan za širenje projekta 
na sve sredine u Hrvatskoj.  Komisija za školski sport zajedno sa klubovima nastavlja promocijske 
aktivnosti na projektu (npr. Obilježavanje Svjetskog dana juda). Iako su donijete izmjene i 
dopunae pravila za judo sport u Propisniku državnog prvenska školskih sportskih društava RH za 
školsku godinu 2017/2018, s kojima se pojedini judo klubovi ne slažu, potrebno ih je stalno 
pratiti I prilagođavati našim potrebama, ali u suradnji s Hrvatskim školskim sportskim savezom. S 
današnjom situacijom kada na državno školsko prvenstvo dolazi značajan broj školske djece, 
svrstava judo na drugo mjesto po brojnosti. U 2018. Godini potpisan je sporazum o suradnji s 
Europskom judo unijom, pa je zadatak predsjedice Komisije za školski sport M. Bošnjak Kobaš da 
utvrdi mogućnosti koja nam ovakva suradnja pruža kao I da nastavi suradnju sa Hrvatskim 
školskim sportskim savezom u cilju povećanja broja ekipa koja nastupaju u sustavu školskih 
sportskih natjecanja u Hrvatskoj, a nadam se da će dobra suradnja dovesti I do financijske 
podrške za nabavu strunjača za rad u osnovnim školama. Dopredsjednica EJU Jane Bridge 
posjetila je Zagreb u siječnju 2019. Godine I bila izrazito zadovoljna s trenerima I znanjem koja su 
djelca pokazala na treninzima (Judo Magazin 10). 
 
Kao što je u uvodu ovog izvješća navedeno, jedan od najvećih iskoraka našeg juda, dogodio se u 
medijskoj prezentaciji i popraćenosti našeg sporta koja je značajno narasla. Glasnogovornik 
saveza, Bruno Blumenschein, uz tajništvo saveza je vrlo kvalitetno svojim napisima i promptnim 
izvještavanjem djelovao na medije. Judo je bio prisutan u programima svih nacionalnih TV kuća 
(HTV, RTL, Sportska TV i Nova TV), ali i lokalnih (Z1 TV, Jabuka TV) postali smo standardni dio 
Sportskih novosti (u obliku najava natjecanja, rezultata, intervjua natjecatelja i trenera, 
zanimljivih priča), a u nacionalnim print i radio medijima bili smo prisutni kroz najave velikih 
natjecanja, rezultate kao i javljanja 'uživo'. Standarno nam je postalo oko 20 pojavljivanja na TV-
ima, oko 30tak i više intervjua i objava na radio postajama te preko 100 članaka i napisa u 
dnevnim listovima i časopisima. I nadalje treba ovakvim, kvantitativnim pokazateljima pratiti 
našu medijsku aktivnost. Ona je dokaz naših aktivnosti i nastojanja unapređenja juda, a 
sponzorima ukazuje na našu popularnost i promocijsku vrijednost ulaganja u naš savez. 
 
Nova web stranica prilagođena je potrebama saveza, iako još uvijek s nepotpunim punjenjima 
odgovarajućih elemenata web arhitekture pa je na popunjavanju potrebno brzo poraditi. Vijesti 
s rezultatima koji se unose odmah po završetku natjecanja zajedno s najatraktivnijim 
fotografijama djeluju izrazito promotivno i pokazuje profesionalnost cijelog našeg tima. 
Kontinuirano smo aktivni na Facebooku (ukupno 10.171 fan), Broj Instagram fanova CROjuda – 
2834, a broj pregleda CROjudo sadržaja je 926.744. Rezultati istraživanja (izvor: Alexa Traffic 
Rank) koji pokazuju tromjesečni prosjek posjeta stranici (the rank is calculated using a 
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combination of average daily visitors to the site na pageviews on the site) pokazuju nas na 9. 
mjestu među članicama IJF-a, a među sportovima u Hrvatskoj smo na sedmome mjestu, što je 
izuzetan rezultat i pokazuje da nam je naša 'judo publika' izuzetno vjerna i vezana za stalno 
praćenje juda. Kontinuirano smo aktivni na društvenim mrežama i to na Facebook-u (10.360 
fanova CROJuda) i na Instagramu (3141 fan), a broj pregleda CROJudo sadržaja prošao je milijun 
(1.116.625). 
 
Svi glavni sportski rezultati i aktivnosti saveza svake su godine zabilježene u Judo magazinu 
(izdan broj 10/2018), pa ove godine slavimo našu malu obljetnicu. Napisima u Judo 
Magazinunašem nastojimo djelovati informativno i promotivno i pokazati potencijalnim 
čitateljima kao i sponzorima sve naše aktivnost kao i istaknuti društvenu vrijednost našeg sporta. 
Kao svojevrsan godišnjak većine naših aktivnosti i rezultata, dosad objavljenih 10 brojeva 
svjedoče o izrazito dinamičnom razvoju juda u Hrvatskoj u posljednjih 10tak godina. 
 
Zaključci: 

 Projekt „Judo u školama“ potrebno je i dalje intenzivirati, 
 Svi naši rezultati, natjecanja i druge manifestacije u velikoj mjeri su utjecali na našu sve 

veću prepoznatljivost, 
 Kontinuirano izdavanje Judo magazina informativno je i promotivno, 
 S obzirom na veliki broj sportova u Hrvatskoj, medijska prisutnost nam je izuzetno važan 

segment djelovanja i u ovome trenutku je u usponu, osobito prisutnost na društvenim 
mrežama o čemu svjedoče I rezultati o praćenju naše web stranice. 

 
 
Sponzorstva i financije 
 
Financijska sigurnost i stabilnost izuzetno je važna za djelovanje svakog nacionalnog sportskog 
saveza, pa tako i našeg. Uz vlastite prihode, izuzetno su nam važni prihodi koje po različitim 
kategorijama ostvarujemo od Hrvatskog olimpijskog odbora, kao i prihodi iz drugih javnih izvora 
(grad Zagreb) te naših sponzora koji nam omogućuju rast i razvoj. 
 
Nakon više godina problema s privlačenjem sponzora naše aktivnosti su, uz pomoć članova UO 
HJS-a, ipak osigurale značajna sredstva. Tako smo nakon uspješnih nekoliko godina (2016. - 
2018.) privukli nekoliko sponzora (OTP Banka d.d., Janaf d.d., Plava laguna d.d., HOK osiguranje 
d.d., Viator d.o.o.), a HEP je i nadalje naš prvi "Zlatni sponzor".  
 
S obzirom na tek mali rast gospodarstva i u 2018. godini mogućnosti povećanja sponzorskih 
iznosa nisu velika pa možemo biti u velikoj mjeri zadovoljni s ukupno ostvarenim financijama 
koje su u 2018. godini povećane u odnosu na prethodnu godinu  (posebno Financijsko izvješće). 
Iako su takva sredstva još uvijek nedovoljna, osobito za rast i širenje sporta u Hrvatskoj, ipak 
omogućavaju realizaciju najvećeg broja planiranih natjecanja i priprema svih naših 
reprezentacija. Zbog zaposlenosti svih u tajništvu HJS-a još uvijek nismo u mogućnosti javljati se 
na sve natječaje, osobito kad je riječ o EU fondovima i onim fondovima koji bi nam omogućili i 
investiranje u infrastrukturu. 
 
Zaključci: 

 Budžet HJS-a svake se godine povećava i omogućuje realizaciju velikog djela sportskog 
programa, 



 9

 Sponzorska sredstva se također povećavaju, ali još uvijek nedovoljna za razvoj 
određenih projekata (npr. rasprostranjenost juda u zemlji, nacionalni centar i regionalni 
judo centri). 

 
 
Upravljanje i ostvarene suradnje 
 
Upravni odbor je tijekom 2018. godine održao 5 sjednice i više usmenih konzultacija pretežno 
prema dogovorenim područjima rada svakog člana U.O.  S obzirom na velik broj zadataka 
tajništvo je dobro funkcioniralo, a informiranost članova UO je osigurao H. Lindi. Komisije su se 
sastajale po potrebi (npr. Komisija za školski sport, Stručno-trenerska komisija), a komunikaciju s 
klubovima vodio je dopredsjednik D. Bogić. U sljedećem razdoblju potrebno je dogovoriti i 
osvježavanje naših Komisija kako bi se njihov rad također intenzivirao kao i rad županijskih 
saveza. 
 
Suradnja s medijima i stručnim službama HOO-a izrazito je intenzivirana u cilju ostvarivanja 
postavljenih ciljeva saveza (prisutnost na Vijeću HOO-a, skupštinama i sastancima pojedinih 
komisija radi poboljšanja uvjeta za judo kao i naše sportaše). Intenzivna suradnja se i u 2018. 
godini nastavila pa čak i intenzivirala s našim krovnim organizacijama – EJU i IJF-om, jednim 
dijelom kroz aktivnosti naših djelatnika (H. Lindi i M. Krvavac), a drugim dijelom kroz organizaciju 
međunarodnih natjecanja i drugih manifestacija i djelovanjem u komisijama ove dvije 
organizacije (S. Čorak – IJF Gender Equity Commission i Directors Committee). To nam 
omogućuje kontinuirano vrlo dobru informiranost o europskom i svjetskom judu kao i 
sudjelovanje u njegovom razvoju. Predsjednica S. Čorak u 2018. bila je i izuzetno angažirana u 
izradi prijedloga Nacionalnog programa športa, a njezine aktivnosti na nacionalnoj razini se 
nastavljaju kroz članstvo u Nacionalnom vijeću za šport. Zbog donošenja novog Zakona o športu 
kao i drugih nacionalnih dokumenata (npr. kategorizacija sportova) koji će usmjeriti financiranje 
javnih potreba u sportu, ovakvo sudjelovanje je poželjno.  
 
 
Zaključci: 

 Kontinuitet u postizanju kvalitetne suradnje sa svim krovnim organizacijama – HOO-om, 
te EJU i IJF-om stalan je poticaj za poboljšanje pojedinih aspekata našeg rada, 

 Broj i raznovrsnost poslova saveza sve je veća pa je efikasna organizacija rada tajništva 
izuzetno važna. Zbog potrebe povećanja financijskih sredstava saveza i javljanja na 
različite natječaje, potrebno je ispitati mogućnosti povećanja broja zaposlenih 
djelatnika. 

 
 
ZAKLJUČAK 
 
Protekla godina je godina kontinuiteta izrazito aktivnog rada HJS-a i svih njezinih članica. 
Nastavlja se ostvarivanje značajnih sportskih rezultata u mlađim dobnim uzrastima, uz 
primjećenu stagnaciju kad je riječ o seniorskim rezultatima. Uz organizaciju velikih sportskih 
priredbi i manifestacija nastavlja se dobra suradnja sa sponzorima, s HOO-om kao i Europskom 
judo unijom i Međunarodnom judo federacijom. 
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Uz ostvarene sportske rezultate i nadalje smo medijski vrlo dobro  prezentirani i judo postaje 
sve prepoznatljviji sport u Hrvatskoj i to s velikim brojem fanova što se ne smije zanemariti.  U 
sljedećoj godini potrebno se fokusirati na programe koji će omogućiti našim natjecateljima 
plasman na O.I., ali i na rješavanje svih ograničavajućih činitelja napretka kao i bolje korištenje 
dosada nedovoljno korištenih mogućnosti (rasprostanjenost juda u zemlji, cjeloživotno 
obrazovanje za trenere, razvoj infrastrukture, društvena vrijednost juda, upravljanje, 
administrativni kapaciteti klubova, suradnje). Kako ne bismo i nadalje iz godine u godinu 
konstatirali probleme predlažem u ovoj godini organizaciju nekoliko okruglih 
stolova/radionica na kojima bismo u krugu stručnjaka na određenu temu, pristupili njihovom 
rješavanju. 
 
Čestitam svim na ostvarenim rezultatima, svim volonterima hvala na trudu i upornosti u 
pomaganju savezu i zahvaljujem svima koji su nam pomogli u ostvarenju ciljeva u 2018. godini. 
 
 
Dr.sc. Sanda Čorak, 
Predsjednica HJS, v.r.    
     


